

■ Positionspapier Position paper

441 Fahreignung bei kardiovaskulären Erkrankungen

Fitness to drive and cardiovascular diseases

H.H. Klein · A. Krämer · B.M. Pieske · H.-J. Trappe · H. de Vries

■ Gesundheitspolitik Health care policy

474 Nutzen telemedizinischer Netzwerke für die kardiovaskuläre Forschung: MR-Bildgebung angeborener Herzfehler als Beispiel. 6-Jahres-Erfahrung des Kompetenznetzes Angeborene Herzfehler (KN AHF)

Benefits of telemedicine networks for cardiovascular research: MR imaging of congenital heart defects as an example. Six years experience of the German Competence Network for Congenital Heart Defects

S. Sarikouch · P. Beerbaum · M. Gutberlet · P. Barth · F. Rakebrandt · S. Müller-Mielitz · U. Sax · B. Peters · T. Kühne



Darstellung der funktionellen/morphologischen Subkompartimente des rechten Ventrikels (1 Inlet, 2 trabekulärer Anteil, 3 Outlet) ► Seite 474

■ Originalien Original articles

488 Hyperglykämie: Ein prognosebestimmender Faktor des akuten Koronarsyndroms? Ein Update

Hyperglycemia. Prognostic factor for acute coronary syndrome? An update

H. Wirdemann · M.W. Prull · B. Sasko · A. Bittlinsky · G. Gkiouras · H.J. Trappe

■ Wie lautet Ihre Diagnose? What is your diagnosis?

497 Zufallsbefund in der Herzkatheteruntersuchung

Incidental finding during cardiac catheterization

M. Christ · H.-J. Trappe

509 12-Kanal-Elektrokardiogramm. Tipps und Tricks zur richtigen Diagnose bei Herzrhythmusstörungen und akutem Koronarsyndrom

The 12-lead electrocardiogram. Tips and tricks for the correct diagnosis of cardiac arrhythmias and acute coronary syndrome

H.-J. Trappe · H.J.J. Wellens

523 CME-Fragebogen

Questionnaire

■ **Gesundheitspolitik** Health care policy

502 25. Bericht über die Leistungszahlen der Herzkatheterlabore in der Bundesrepublik Deutschland. Eine Datenerhebung mit Unterstützung der Kommission für Klinische Kardiologie und der Arbeitsgruppen Interventionelle Kardiologie und Angiologie der Deutschen Gesellschaft für Kardiologie – Herz- und Kreislaufforschung über das Jahr 2008

25th Report of performance figures of the heart catheterization laboratories in Germany. Results of a joint inquiry of the Commission of Clinical Cardiology and of the Working Groups for Interventional Cardiology and Angiology of the German Cardiac Society

F. van Buuren

■ **Verschiedenes** Miscellaneous

486 Erratum Erratum

500 Nachruf In memoriam

534 Termine Forthcoming meetings

536 Impressum Imprint